
 

 

Besvarelse af spørgsmål nr. 771 (Alm. del), som Folke-
tingets Sundhedsudvalg har stillet til indenrigs- og 
sundhedsministeren den 20. september 2007 
 

Spørgsmål 771: 
"Kan ministeren garantere, at de nye behandlingspakker (akut behandling) i 

forbindelse med kræftbehandling ikke vil føre til, at nogen kræftpatienter vil 

få længere ventetider før undersøgelser, behandling, operation m.v. eller 

mellem disse, end dem den eksisterende ”behandlingsgaranti” tillader?" 

 

Svar: 
Initiativerne omkring akut handling og klar besked ved kræft, eller mistanke 

om kræft, handler om at højne ambitionsniveauet i dansk kræftbehandling.  

 

De regler, vi har i dag om maksimale ventetider, definerer hvor lang vente-

tid, der må være til undersøgelse, til behandling og til efterbehandling, og 

de gælder for alle kræftformer under et. Men der er forskel på kræftformer, 

og for visse aggressive kræftformer er det ikke tilstrækkeligt at levere be-

handling inden for de gældende frister. Det er baggrunden for, at vi kræftdi-

agnose for kræftdiagnose har sat arbejdet med udvikling af fagligt optimale 

pakkeforløb i gang. Der skal udvikles fagligt optimale og veltilrettelagte ud-

rednings- og behandlingsforløb for hver enkelt kræftform, som skal sikre de 

bedst mulige forløb for alle kræftpatienter.  

 

Jeg skal for en god ordens skyld bemærke, at reglerne om maksimale ven-

tetider fortsat gælder, herunder kravet til sundhedsmyndighederne om at 

finde et andet tilbud, hvis sygehuset ikke selv kan overholde fristen.    
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